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ÚMČ Praha 10
Ql 42-02-07

Zápis z 30 jednání Komise bezpečnostní RMČ Praha 10, které se 
konalo dne 2. 3. 2022, na ÚMČ Praha 10, videokonferenčně

Přítomní členové KB: Jiří Komrska, Karel Duchek, Ondřej Letocha, Martin Švácha, Jaroslav 
Štěpánek, MBA, Mgr. Matěj Štěpánek,
Omluvení členové KB: Bc. Radek Lojda 
Neomluvení členové KB: 0
Hosté: Ing. Michal Řidl, MP, plk. Mgr. Renáta Havlíková, PČR, HZS, npor. Bc. David Horáček, 
HZS, Mgr. Michal Kočí, radní,

Jednání KB bylo zahájeno v 17 hodin.

Program:

1. Zahájení jednání KB č. 30, schválení programu.
2. Aktuální bezpečnostní situace z pohledu PČR Praha IV.
3. Aktuální bezpečnostní situace z pohledu MP Praha 10.
4. Aktuální informace k činnosti HZS.
5. Projednání žádostí PČR, HZS (dary) a MP (motivační odměny) na rok 2022.
6. Informace, podněty pro KB z oddělení bezpečnostního managementu OKK.
7. Návrhy politických klubů k bezpečnostním tématům, plánu činnosti KB.
8. Diskuze, různé.

1. Zahájení jednání KB č. 30, schválení programu.

Na úvod jednání přítomné členy a hosty pozdravil a přivítal předseda KB p. Jiří Komrska. 
Konstatoval, že KB je usnášeníschopná a nechal hlasovat o schválení navrženého 
programu jednání. K poslednímu zápisu KB č. 29 bylo konstatováno, že nejsou žádné 
připomínky. Podkladové materiály byly zaslány členům elektronicky. Předseda 
poděkoval složkám IZS za zaslání. Ověřovatelem zápisu č. 30 byl ustanoven Martin 
Švácha. Následně předseda KB přivítal hosta KB paní Renatu Chmelovou STA MČ Praha 
10 a nechal hlasovat o její účasti na jednání KB.

Hlasování: schválení hosta:
PRO - 5; PROTI - 0; ZDRŽEL SE - 0
Účast hosta byla schválena.

Hlasování: schválení programu 30 jednání KB:
PRO - 5; PROTI - 0; ZDRŽEL SE - 0
Program byl přijat.
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STA MČ Praha 10 Renata Chmelová požádala o zařazení bobu k situaci na Ukrajině. Jde jí o 
výměnu případných nových informací k této problematice. Předseda KB uvedl, že toto téma 
bude určitě rezonovat v jednání KB, například v bodu různé.

2. Aktuální bezpečnostní situace z pohledu PČR Praha IV,

Renáta Havlíková předložila členům KB statistiku a Zprávu o bezpečnostní situaci 
na teritoriu Prahy 10 za období od 1.1. 2022 do 25. 2. 2022 (bylo posláno elektronicky). 
Na teritoriu Prahy 10 bylo v tomto období evidováno celkem 216 TČ ve srovnání 
celkového nápadu trestné činnosti se stejným obdobím roku 2021 (366 TČ) došlo ke 
snížení nápadu trestné činnosti o 150 TČ.
Dále informovala o mimořádných opatření Covid, stadiony je již možno plně obsazovat 
fanoušky. O víkendu bude v Edenu derby se Spartou, je vyprodáno.
Matěj Štěpánek upozornil na vysoký nárůst kriminality v oblasti Zahradního Města 
podle vnímání obyvatel, kteří mu píší.
Na tomto teritoriu to často mimo skutečný nápad trestné činnosti zkreslují také osoby, 
které se v lokalitě pohybují a nevzbuzují u občanů pocit bezpečí, jak podle svého zjevu, 
tak také způsobem života.

Dále bylo o těchto věcech diskutováno bez přijmutí konkrétního stanoviska.

3. Aktuální bezpečnostní situace z pohledu MP Praha 10.

Michal Řidl předložil statistické přehledy MP za únor 2022 (bylo zasláno elektronicky) 
a zmínil některé zajímavé případy. Stále je nárůst přestupků v dopravě o 1550 a pokles 
u veřejného pořádku. Nemocnost strážníků na Covid je 1. Zadrženy byly osoby, které 
se vzájemně napadaly.
V neděli se hraje derby pražských „S", takže se plánují standartní opatření s PČR atd.
V současné době je na Praze 10 aktuální stav 96 strážníků.
Na téma uprchlické krize se vyjádří případně v bodu různé.

Dále bylo v této věci diskutováno bez přijmutí konkrétního stanoviska.

4. Aktuální informace k činnosti HZS.

David Horáček, předložil statistiku za únor 2022 (bylo posláno členům KB elektronicky).
V této zprávě je přehledně rozepsán počet zásahů jak na Praze 10 tak i počet výjezdů 
mimo Prahu 10 stanice č. 5, Průběžná. V únoru došlo k 4 požárům kontejnerů a 
popelnic, 1 požáru bytu, který byl uhašen nájemníky a dělníky, před příjezdem HZS. 
Dominují zásahy technického typu jako otevření bytu (lOx) a likvidace následků silného 
větru (6x).

Dále bylo v této věci diskutováno bez přijmutí konkrétního stanoviska.
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5. Projednání žádostí PČR, HZS (dary) a MP (motivační odměny) na rok 2022.

Miloš Jurča informoval členy KB o doručených žádostech na dovybavení PČR, HZS a 
poskytnutí motivačních odměn pro MP (zasláno elektronicky členům KB). V žádostech 
jsou přesně specifikované potřeby složek a finanční náročnost jednotlivých položek pro 
rok 2022. Celková částka je 1 mil Kč. Tyto prostředky jsou připraveny ve schváleném 
rozpočtu MČ Praha 10 na rok 2022.
Předseda KB Jiří Komrska závěrem připomněl, že jmenované složky IZS byly a jsou 
nadále značně využívány jak v rámci Covid situace, tak i nově v rámci uprchlické krize 
spojené s válkou na Ukrajině. Vzhledem ktomu, je vynaložení těchto finančních 
prostředků zcela v souladu se zájmy obyvatel MČ Praha 10.

Návrh stanoviska č. KB/30/1/2022/:

KB doporučuje RMČ Praha 10 souhlasit s pořízením darů na materiální dovybavení 
pro PČR, HZS a na motivační odměny MP na rok 2022 dle předložených žádostí.

Následně bylo přikročeno k hlasování:

Hlasování:
PŘÍTOMNO - 6; PRO - 6; PROTI - 0; ZDRŽEL SE - 0; NEHLASOVAL - 0;
Návrh stanoviska byl přijat.

6. Informace, podněty pro KB z oddělení bezpečnostního managementu OKK.

Miloš Jurča upozornil MP a PČR na opakující se podnět ohledně nedodržování 
dopravních předpisů, které má spočívat v projíždění vozidel jednosměrnou ulicí 
Slunečnicová na ZM (bylo zasláno elektronicky na MP,PČR).

Dále informoval o situaci v Průběžné 53, kde dochází ke kumulaci osob bez domova, 
tyto obsazují podloubí domů a znečišťují okolí. Správní firma provede úklid větracích 
šachet atd., nadále je potřeba věnovat místu a okolí větší dohled.

Opakují se také podněty jak na veřejný pořádek, tak na čistotu zeleně v parčíku 
Podléšková/Karafiátová. Je zde také od občanů zaznamenáván pohyb osob závislých 
na OPL (bylo zasláno elektronicky na MP).

Jaroslav Štěpánek k věci uvedl, že se situace v oblasti zhoršila a k projíždění 
jednosměrek dochází a jezdí také rychle. Jsou také často položené dopravní značky 
v oblasti, což již řeší také cestou ODO a OŽP. Obyvatelé parkuji všude a nedbají 
dopravního značení, následkem toho nemůžou často projíždět popeláři a někdy i 
záchranka. Na místě je potřeba prořezat křoví.
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Jiří Komrska uvedl, že toto téma zaznělo také na posledním jednání ZMČ Praha 10 a ví, 
že MP v oblasti již působí, ale má omezené možnosti. Dále je pro navýšení kontrol také 
v nočních době.

Michal Řidl si nechá vypracovat přehled od místně příslušných okrskářů, již dříve žádali 
například o prořezání zeleně. Přestupky v rámci jednosměrek se řeší a každý den jsou 
řešeny pokuty v blokovém řízení. Problém je vtom, že tam hlídka nemůže stát celý den, 
ale řeší i další povinnosti. MP zašle na KB zmíněnou zprávu.

Paní ředitelka Střední zdravotnické školy na Ruské ulici požádala MČ o instalaci kamer 
MKS k monitoringu opravené opěrné zdi před školou, na kterou jsou nanášeny graffiti. 
Místo by bylo vhodnější pokrýt vlastním kamerovým systémem školy, umístěným na 
vhodném místě. Zřizovatelem školy je MHMP. MČ Praha 10 nemá vlastní kamerový 
systém. MP a PČR byla požádána o větší dohled v oblasti se zaměřením na tuto 
problematiku. Podnět byl zaslán na MP a na MOP Vršovice k přijmutí případných 
vlastních opatření.

Dále bylo v této věci diskutováno bez přijmutí konkrétního stanoviska.

7. Návrhy politických klubů k bezpečnostním tématům, plánu činnosti KB,

Bez konkrétního návrhu.

8. Diskuze, různé.
Jiří Komrska otevřel bod různé k aktuální situaci v souvislosti s migrační vlnou 
z Ukrajiny.
Renáta Havlíková informovala o hotelu Slavie, kde je ubytováno již okolo stovky žen a 
dětí z Ukrajiny, chtějí zajistit speciální víza v Městské knihovně kde je Krajské centrum. 
Dále mají hotel v dohledu. Lidé potřebují pomoc. Zároveň požádala o sdílení zjištěných 
informací o dalších místech ubytování většího množství běženců k provedení opatření. 
Jiří Komrska se zeptal, zda je zajímají i informace od soukromých poskytovatelů 
ubytování. Ano jak PČR tak MP zajímají všechny místa, kde je ubytováno větší množství 
běženců.
Renata Chmelová navázala a informovala, že do této doby nemáme informaci o dalším 
objektu na Praze 10 (poznámka zapisovatele, později byl nahlášen hotel Czech in, 
Francouzská ulice, kde je také již ubytováno větší množství běženců). V hotelu Slavie je 
96 osob a v současné době je již zajištěna pro děti školní docházka 18 dětí půjde do ZŠ 
Eden a zbytek ZŠ U Vršovického nádraží. Dále byla zajištěna pomoc neziskovky, která 
jim na místě již pomáhá s vyplněním žádostí atd. a organizuje vše potřebné. Také se 
intenzivně řeší jak ubytovat další osoby v Bytovém domě Malešice. Do hotelu Slávie 
utečence přivezla Pražská plynárenská a je o ně dobře postaráno. Tato společnost platí 
koordinátora a MČ tam má překladatelku, zároveň se bude dělat program také pro 
nejmenší děti, bazén, sport atd.

Dále bylo v této věci diskutováno bez přijmutí konkrétního stanoviska.
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Ondřej Letocha poděkoval za informace a zeptal se, zda bude vypracován nějaký 
seznam míst a zda budou také nalezeny nějaké větší kapacity pro ubytování ve stylu 
tělocvičen atd.
Určitě, všechny MČ byly již HMP vyzvány k nahlášení vhodných míst ve správě MČ. Má 
to v gesci a toto organizuje místostarosta p. Beneš. Seznam za MČ se připravuje. 
Soukromé objekty pravděpodobně také oslovíme.

Dále uvedl ke zvážení několik bodů:
- je pro vydání nějakého oběžníku do emailu, kde by došlo k shrnutí podstatných 

informací
- například s obsahem informací k ukrytí obyvatel, jaké jsou 3 tóny sirén, obsah 

evakuačního zavazadla atd., místa úkrytů atd.

Jiří Komrska se obává, že vydání novin není možné ani ekonomické, uzávěrka je skoro 
za měsíc. Přiklání se případně k letákům a elektronické formě komunikace.

Renata Chmelová si myslí, že tyto informace se musí jednoznačně koordinovat 
s primátorem a HMP. Je zde jasná linka MV ČR, HMP a dále MČ. Od pátku 4. 3. 2022 se 
uvažuje o vyhlášení nouzového stavu, jak uvádí ministr vnitra.

Byla zřízena emailová adresa ukrajina@prahalO.cz kam lze posílat nabídky a poptávku. 
Dále byla zřízena informační stránka na webu MČ, kde se vše aktualizuje, dále máme a 
potřebujeme překladatelky pro OSO, OŠK, OBN.
Jiří Komrska se následně zeptal, jaké závěry jsou z pondělního videopřenosu s p. 
primátorem, jak je koordinovaná tato pomoc MČ P10 v rámci ČR, zda se podařilo 
ubytovat ten autobus nebo vlak o kterém se hovořilo na ZMČ a dále v případě 
překladatelky, nenašel na stránkách výběrové řízení na toto místo, tak jak je toto 
organizováno.
Renata Chmelová uvedla, že překladatelky, koordinátorky jsou přijaty na DPČ na 
základě veřejných výzev a nabídek dobrovolníků. Jde o rychlost, mají placeno 80 hodin 
měsíčně. S primátorem šlo o informativní schůzku, z které pořídila poznámky a tyto 
poskytla na RMČ, takže si je může vyžádat cestou radního Michala Kočího. Nejednalo 
se tam o nic zásadního. Hlavně jde o registraci běženců, vše je v režii hl. m. Prahy. 
Uprchlíci, o kterých se mluvilo na ZMČ, skutečně přijeli druhý den, a bylo o ně 
postaráno cestou MHMP.
Jiří Komrska se zeptal, zda je materiální humanitární pomoc koordinována 
s ukrajinskou stranou.
Je zde mnoho neziskovek, které zajišťují tuto materiální pomoc a potřeby konzultují 
s Ukrajinou.
Ondřej Letocha také poděkoval a zeptal se PČR zda mají překladatele a znovu navrhuje 
lepší přístup k informacích na webu MČ, něco jako bylo v rámci Covid 19.

Veškeré informace jsou na webu https://bezpecnost.praha.eu/

Příští jednání KB proběhne 6. dubna od 17 hodin již pravděpodobně prezenčně na 
ÚMČ Praha 10, budova A, malá zasedací místnost, 411a.
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Jednání bylo ukončeno v 18.20 hodin.

Součástí zápisu jsou: Presenční listina
Stanovisko KB RMČ Praha 10, č. KB/30/1/2022

Ověřovatel: Martin Švácha

Tajemník KB RMČ Praha 10

Bc. Miloš Jurča 
datum vyhotovení zápisu 
2. března 2022

Předseda KB RMČ Praha 10

Jiří Komrska
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